

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Thursday, February 19, 1987

• 1539

The Chairman: We will begin. This afternoon, pursuant to Standing Order 96.(2), we will resume consideration of Canada's Official Development Assistance Policies and Programs.

Our first witnesses are from The Canadian Save the Children Fund. Mr. Gordon Ramsay is the National Director, Mr. Donald Snyder is the President. Mr. Snyder.

Mr. Donald Snyder (President, The Canadian Save the Children Fund): Thank you, Mr. Chairman. I represent The Canadian Save the Children Fund, which is an organization which is unique in being volunteer-led.

I am from Windsor, Ontario. I run a business that deals in insurance and real estate. I am the volunteer president of this organization.

• 1540

There are about 2,000 volunteers in 56 cities across Canada and they are represented on a board of management made up of about 25. It is not a figure-head board. It is not just an odd democratic involvement. In November, when I was stuck in the middle of the wasteland in Sudan because we had two flat tires at the same time, I wondered what a country boy like me was doing in a place like that. It was obvious that I was a long way from the usual voluntary good works. Last spring, when my wife and I woke in the northern mountains of Guatemala to the sound of gun fire just over the next hill, I knew we were not just lending our support.

Our volunteer base leads to an involvement of about 85,000 Canadian contributors, almost all on an annual renewal basis. That provides us with about \$5 million a year, which is two-thirds of our annual budget. The remaining one-third comes from CIDA.

This unique Canadian base is matched by a unique system of aid delivery. We operate in 10 countries and in each country we have a country director and local staff. We have a very direct hand in the delivery of our development help.

Our programs are in five countries in Central and South American and the Caribbean, and in four countries in Africa. We also have a long-established program in India. The programs are designed to help communities to develop. We are convinced that the best way to help children is to help to improve the community they have to grow up in. Children are both the historic focus of our concern and the most significant players in the world we will be sharing in a very short 10 or 12 years from now.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le jeudi 19 février 1987

Le président: Nous allons ouvrir la séance. Nous reprenons cet après-midi, conformément à l'article 96(2) du Règlement, l'examen des politiques et programmes d'aide publique au développement.

Nous entendrons d'abord les représentants de l'Association canadienne d'aide à l'enfance. M. Gordon Ramsay en est le directeur national, et M. Donald Snyder, le président. Monsieur Snyder, vous avez la parole.

M. Donald Snyder (président, Association canadienne d'aide à l'enfance): Je vous remercie, monsieur le président. Je représente l'Association canadienne d'aide à l'enfance, organisation qui a la particularité d'être entièrement dirigée par des bénévoles.

J'habite Windsor, en Ontario. Je suis à la tête d'une affaire d'assurances et d'immobilier. Je préside, à titre bénévole, l'Association.

Celle-ci regroupe près de 2,000 bénévoles de 56 villes de tout le pays, représentés par un conseil d'administration de 25 membres. Il ne s'agit pas d'un conseil d'administration potiche, la démocratie n'y est pas un vain mot. En novembre, lorsque je me suis trouvé bloqué au milieu de nulle part, au Soudan, avec deux pneus crevés, je me suis demandé ce qu'un campagnard comme moi faisait dans un endroit comme celui-là. Manifestement, je me trouvais loin de l'oeuvre de bienfaisance traditionnelle. Au printemps dernier, lorsque ma femme et moi-même avons été réveillés dans les montagnes du nord du Guatemala par des coups de feu tirés juste sur la colline d'à côté, je savais que nous dépassions le simple soutien de principe.

Le travail de nos bénévoles nous assure les contributions de quelque 85,000 Canadiens, contributions presque toutes renouvelées annuellement. Cela nous rapporte quelque 5 millions de dollars par an, soit les deux tiers de notre budget annuel. Le tiers restant vient de l'ACDI.

Cette implantation très caractéristique au Canada est doublée par un système très particulier de mise en oeuvre de l'aide. Nous opérons dans dix pays et nous disposons dans chacun d'un directeur national et d'un personnel local. Nous participons ainsi de très près à la mise en oeuvre de notre aide au développement.

Nous avons des programmes dans cinq pays d'Amérique latine et des Antilles et dans quatre pays d'Afrique. Nous oeuvrons également, depuis longtemps, en Inde. Les programmes sont conçus de manière à aider les collectivités locales à se développer. Nous sommes convaincus que la meilleure façon d'aider les enfants, est d'améliorer le cadre de vie dans lequel ils grandissent. Les enfants sont, depuis toujours, au coeur de nos préoccupations et ils sont également la génération avec